
Skolebestyrelsesmøde den 12. marts kl. 17:00– 19:00                     Facilitator: Marie-Claire, Referent: Henriette 
 
Sted: Personalerummet i gl. bygning 
Der er sandwich fra 16:45-17 
 

Deltagere:                                                                                                                                            
Forældrerepræsentanter: Marie-Claire Schat Mørdrup, Rikke Alice Bille, Kjeld Rune Jensen, Mikkel Ulfeldt Hede, Søren Melcher, Michael 

Schrøder, Mikkel Korsgaard Vendelboe,  
Afbud:                                        Rikke Bille, Mikael Bay, Mikkel Vendelboe, Lisbeth Jensen, Martin Gorm 
Suppleanter:                            Mikael Bay Hansen, Jesper Melcher 
Elevrepræsentanter: Lina og Emilie 
Personalerepræsentanter:    Thomas Jensen, Christina Flintholm 
Skoleledelse: Martin Hodel, Henriette Gry Lassen, Martin Gorm Pedersen og Lisbeth Jensen 
 
  

Emne  Hvad skal 
vi udrette 

Proces 
(ansvarlig) 

Tid Beslutning 

1. Godkend
else af 
referat 
 

 Beslutning MC 17.00 Referatet er godkendt 

2. Godkend
else af 
dagsorde
n 

Beslutning MC 
 

17.02 Dagsorden godkendt 

3. Nyt fra 
eleverne 

Orientering 
 

Eleverne 17.05 Elevrådet planlægger kulturdag på skolen, hvor eleverne kan præsentere de kulturer, de 
er rundet af overfor hinanden. Skolebal netop afviklet med forskellige opgaver for 
elevrådet. Skoleballet var stor succes og mange deltog.  
LC-dage i næste uge. 
Fælles elevrådsmøde i kommunen: her har repræsentanter deltaget og fik øjnene op for, 
at mange andre skoler havde store udfordringer med mobning og hærværk. Her fik LC 
stor ros for at det går godt.  
Elevernes talerstol foregår i 9. april måned kl.14.14-16.00. En forældrerepræsentant må 
meget gerne deltage.  



4. Nyt fra:  
skole: 
SFO: 
Klub: 

Orientering Skoleledelsen 17.10 Nymalet mellemtrinsgang, nu venter vi på nye møbler til gangen for at skabe et godt 
læringsmiljø.   
SFO: afventer præcise tal for, hvor mange Maj-børn, vi skal modtage. 

5. Princip 
for digital 
dannelse 

Drøftelse Arbejdsgruppe
n ved Marie-
Claire og 
Søren 
Princippet er 
færdigt og kun 
de sidste 
småjusteringer 
mangler. 
Forventeligt 
kan princippet 
endeligt 
besluttes på 
mødet i april  

17.20 Siden sidst har en mindre arbejdsgruppe arbejdet videre på princippet for digital 
dannelse. Princippet er blevet forkortet. Det primære budskab er at signalere et fælles 
ansvar mellem skole, hjem og elever i forhold til den digitale dannelse.  
Mangler fokus på hvordan princippet skal ”leve” hos eleverne.  
Michael: oplever at princippet bærer præg af forbud. Hvordan sikrer vi, at børnene lære 
at begå sig relevant på og med de digitale medier.  
Søren: er bekymret for, om skolen kan stå på mål for en operationalisering af de 5 
fokuspunkter.  
Christina: fokuspunkterne software og hardware er vanskeligere at handle på som 
pædagogisk personale. Hvad forventes her af skolen? 
Jesper: mange skoler har positive erfaringer med at fjerne telefonerne fra skolerne. 
Marie Claire: der er med dette princip netop fokus på, hvor vi arbejder med og forholder 
os aktivt til brugen af digitale medier.  
Martin: vi ønsker at have fokus på andre samværsformer end dem man får via skærme. 
Mikkel: ser ikke princippet som et egentligt forbud.  
Michael: det tricker en diskussion, når princippet er så kommunikativt stramt. 
Marie Claire: kunne man indskrive at princippet skyldes, at vi ønsker at øge en anden 
samværsform end den bag en skærm, for at bløde princippet lidt op? 
Lina: forståelse for at mobilerne skal væk i timerne, men måske skaber det utilfredshed 
at man ikke længere må have sin telefon i pauserne.  
Marie Claire: ønsker dialog med klubben om, hvordan mobilreglerne i klubben er.  
Martin: Klubben er også i gang med at udvikle et princip for brugen af mobiltelefoner, 
som også er afhængig af, hvad Lindevangskolen lægger sig op af.  
Jesper: oplever at mange børn sidder bag skærme i klubben, og der bør kunne laves 
regler for adfærden også i klubben. 
 
De sidste finjusteringer laves og sendes ud til gruppen, inden det skal ud til alle børn, 
forældre og personale.  
 
  



6. Kommen
de 
arrangem
enter 
med 
skolebest
yrelsen 

Orientering 
og 
beslutning 
om, hvem 
der 
deltager 

11.april: 
forældreaften 
med Imran 
Rashid 
16.april: 
Morgenmøde 
med 
kontaktforæld
rene 
7.maj: 
Dialogmøde 
med 
undervisnings
udvalget 

17.45 Imran Rashid 11/4: Invitation netop udsendt. 120 pladser. Bestyrelsen er velkommen. 
MC byder velkommen og foredraget varer to timer efterfulgt af lidt info om kommende 
skolebestyrelsesvalg. 
Imran har spurgt om vi også ønsker at etablere et samarbejde vedr. brug af medier. I den 
sammenhæng vil han kunne give sparring til lærerne, der ønsker at deltage.  
 
Morgenmødet med kontaktforældrene afvikles d. 16/4. Her deltager Rikke og Marie-
Claire. Der skal bl.a. informeres om det forestående valg til skolebestyrelsen. 
 
 
 
 

7. Politisk 
beslutnin
g om 
læsekom
petencec
enterets 
fremtid 

Orientering  Skoleledelsen 
Omstruktureri
ng af 
Frederiksberg 
Kommunes 
læsekompeten
cecenter er 
besluttet i 
undervisnings
udvalget d. 
5/2 2024 

18.00 Det er politisk besluttet, at en omstrukturering af det kommunale tilbud 
læsekompetencecenteret træder i kraft pr. d. 1/8 2023. Dette betyder, at 
læsekompetencecenteret flytter fysisk væk fra Skolen på La Cours Vej. Kurserne for 
elever i henholdsvis 3. og 4.klasser samt for elever i 6. og 7.klasse afskaffes og erstattes 
af en ressource på 0,44 årsværk, som tildeles alle skoler, som fremover selv lokalt på 
egen skole skal varetage den helt tætte opfølgning og undervisning af de allermest 
læseudfordrede elever. Disse indsatser skal supporteres af et rejsehold bestående af to 
personer, som rent organisatorisk vil have tilknytning til skoleafdelingen på rådhuset. 
 
 

8. Tilbagem
elding fra 
møder 

Orientering Møde i 
netværket for 
skolebestyrels
er på 
Frederiksberg 
Møde i 
følgegruppen 
om 
mellemformer 

18.10 Marie-Claire har været til møde i følgegruppen om mellemformer. Den nye 
forvaltningsledelse ridsede status op på de tre skoler. Det fungerer rigtig godt på 
Bülowsvej med en toning henimod autisme. På Skolen på La Cours Vej går det også godt, 
men det vurderes fra forvaltningen, at mellemformerne ikke bør være som en 
forlængelse af t-sporet. På Ny Hollænder har det været sværere, da der her ikke er 
arbejdet med en form for gruppeordning med tilbagetrækningsmuligheder. Eleverne i 
mellemformen her trives dog. Der var generelt en snak om, hvad en mellemform 
egentlig er og hvilke børn, som burde være i målgruppen. Det kommer til at fylde 
fremover.  



9. Høringsbr
ev vedr. 
samarbej
dsforum
met 
sammen 
om 
skolen på 
Frederiks
berg 

Drøftelse Høringsfrist d. 
22/3 2024 
Se bilag. 

18.25 Skolebestyrelsen bakker op om forslaget 

10. Valg til 
skolebest
yrelsen 

Beslutning Processen 
besluttes 

18.40 Valgbestyrelsen består af Michael Schrøder, Marie-Claire og Martin Hodel. 
Bestyrelsen ønsker at afvente med igangsættelsen af valget til bestyrelsens årsmøde d. 
11/4 samt mødet med kontaktforældrene d. 16/4 med det formål at komme så bredt 
som muligt ud til interesserede forældre. Halvdelen af bestyrelsen er på valg og træder 
ud af bestyrelsesarbejdet, så det er vigtigt at få engageret nogle nye gode kræfter. 

11.  Under 
stregen 

Orientering 
af et enkelt 
punkt 
 
 

Skoleledelsen 18.50  

12.  Næste 
møde 

Tirsdag d. 
23.april 
2024 
 
 

   
 

13.  Evt.   18.50  

  


